
Utlandet 
spør om de 
jødiske bo 
Justisdepmtementet har fått en 
rekke henvendelser fra 
utlandet om hvordan Norge 
har tenkt å granske 
«jødeboene» . 
HALVOR HEGTUN 

Statens varslede gjennomgåelse av 
hva som skjedde med de beslaglagte" . 
jødiske eiendommene under og etter. 
krigen, har vakt oppmerksomhet 
langt ut over Norges grenser. 

- Vi har hatt et betydelig antall 
henvendelser, sier ekspediSjonssjef 
Per-Arne Skogstad i JustiSdeparte
mentet. Ikke minst har flere lands 
ambassader, samt utenlandske me-' 
dier, tatt kontakt med departemen- . 
tet for å få høre hvordan Norge vil be-o 
handle disse tingene. . 

- Det henger selvsagt sammen' 
med at dette ikke på noen måte er et . 
særnorsk tema, sier Skogstad. 

- Kan Norge hente råd og vink fra 
andre land som har gjennomført en 
tilsvarende opprydning i de senere 
år? 

- Jeg har ikke inntrykk av det, sier 
Skogstad. 

Justisdepartementet tror ikke at 
en egen granskningskommisjon er 
veien å gå for å få oversikt. Men 
Skogstad sier at det må være men
nesker som kan arbeide med demie 
saken på heltid, med tilsyn fra en sty
rings- og rådgivningsgruppe som 
passer på at man holder seg på det 
rette sporet. Flere jødiske familier 
har tatt kontakt med departementet 
de siste dagene for å komme med råd 
og synspunktel~ får Aftenposten 
opplyst. 

Onsdag møttes Skogstad og Berit 
Reisel, prosjektleder for Det Mosa
iske Trossamfund, til et første orien
terende møte om millionverdiene 
som ble tatt fra jødene under krigen 
- og som i ytterst beskjeden grad ble 
tilbakebetalt til de overlevende og 
etterlatte etter krigen. Historiker 
Bjarte Bruland har antydet at det 
kan dreie seg om verdier for minst en 
halv milliard kroner. 

Ekspedisjonssjef Skogstad gjør 
det klart overfor Aftenposten at de
partementet akter å se på dette som 
en spesifikt jØdisk sak, uten å gå løs 
på alle beslagleggelser og eventuelle 
mangelfulle erstatningsoppgjør. 
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